
Jako křesťané věříme, že Jeden, 
který se vrátil, existuje. 

Srdečně Vás zvu na dušičkovou 
pobožnost v neděli 1. listopadu 

v 17.00 na dubňanském hřbitově. 

„Lidi a jejich záležitosti musíme 
nejprve poznat, chceme-li si je 

zamilovat. 
Boha a božské věci musíme 

milovat, chceme-li je poznávat.“ 
 

Blaise Pascal, 
matematik, fyzik a filozof, 

objevitel „Pascalova zákona“ 

DUBŇANSKÉ  
FARNÍ NOVINY 
 

 

Odešli tam, odkud se ještě nikdo nevrátil?  
 

 

 

Když v tyto dny navštěvujme 

hřbitovy a vzpomínáme na ty, 

které jsme měli rádi, a už nejsou 

mezi námi, napadá mnohé otázka: 

A co je „potom“…?  A co bude 

jednou se mnou? Bude něco? 

Někdo mávne rukou a řekne: 

Odtud se ještě nikdo nevrátil…  

Jako křesťané jsme pevně 

přesvědčení, že „jeden, který se 

vrátil“ existuje! Bylo to tři dny po 

jeho smrti na kříži. Proto mu 

věříme, když nám poodkrývá 

nejen tajemství toho, co bude 

„potom“, ale když nám říká jak 

žít nyní, aby to „potom“ bylo 

šťastné – a aby bylo šťastné 

i naše nyní – aby byl šťastný i náš 

pozemský život. Přitom ale 

neslibuje, že bude snadný… To 

přece znáte: co nic nestojí, za nic 

nestojí. A naopak vše krásné 

a hodnotné stojí námahu. Ale 

stojí to pak za to! 

Pokojný dušičkový čas vám přeje  

 

P. Pavel Zahradníček 

farář v Dubňanech 

(můj mobil je 731 402 651, email 

pavel@fatym.com) 

  

č. 13 vyšlo 29. 10. 2019 - dušičkové 

 

6 základních pravd víry 
 

Které skutečnosti katolické víry tvoří „jádro“, to nejdůležitější z důležitého, 

co nám Bůh dal poznat, když se stal v Ježíši Kristu člověkem? Někdy se 

uvádí šest takzvaných základních pravd katolické víry: 

1.  Bůh je jeden. Nemusíš se bát, že si pohněváš osud či hvězdy… Je jen 

jeden jediný Bůh. V jeho rukou jsi ty sám i vše ostatní kolem tebe. Nemusíš 

mít strach…  

2. Bůh je nejvýš spravedlivý. Možná někdy nechápeš, proč Bůh jedná tak 

a ne jinak. Ale neměj obavy. Bůh není horší, než jsi ty. On tě naopak 

v dobrotě a spravedlnosti nekonečně převyšuje. Proto často jedná jinak, 

než bys mu radil ty! 

3. Jsou tři božské osoby: Otec, Syn a Duch Svatý. Bůh není věčný 

samotář. I když má jediné božství, moc, inteligenci, přesto je společenstvím 

lásky tří osob. A je také tajemstvím. Jen v obrazech si ho můžeš přiblížit 

(jeden trojúhelník – tři strany; jedna voda a přece led, kapalina i pára; 

jedna svíce s třemi knoty planoucí třemi plameny). Tebe nepotřeboval, aby 

se „nenudil“, aby nebyl osamělý… Stvořil tě, abys byl šťastný jako on! 

4. Bůh Syn se stal člověkem, aby nás svou smrtí na kříži vykoupil 

a navěky spasil. Kolik máš těch, kteří by za tebe dali svůj život? 

5. Duše lidská je nesmrtelná. Nespěješ do nicoty (ale ani do nějakého 

kolotoče převtělování – a co pak?), ale do věčnosti. Jaká bude ta tvá? 

6. Milosti Boží je k spasení nevyhnutelně potřeba. Bez Božího 

požehnání, marné lidské namáhání, říkali naši předkové. Bez Boha se 

neobejdeš; věčnost bez Boha je peklo. S tím sám nenaděláš nic… Ale 

naštěstí ani nemusíš – on ti chce pomáhat. Prosíš ho o pomoc? A děkuješ 

mu pak…? Jinými slovy: Modlíš se? 

Kurzívou psané komentáře jsem si dovolil k šesti základním pravdám pro 

vás doplnit já…  

Bez Božího 
požehnání, marné 
lidské namáhání…! 



Ježíš řekl svým učedníkům: 
„Neshromažďujte si poklady na 

zemi, kde je kazí mol a rez 
a kam se zloději prokopávají 

a kradou. Shromažďujte si však 
poklady v nebi, kde je ani mol, 
ani rez nekazí a kam se zloději 

nemohou prokopat a krást. 
Vždyť kde je tvůj poklad, tam 

bude i tvé srdce.“ 

z evangelia sv. Matouše 

Srdečně zveme: 

- Společná VZPOMÍNKA NA 

ZEMŘELÉ v sobotu 2. listopadu 

2019 v 17.00 na dubňanském hřbitově, na ni 

pak naváže v 17.30 mše svatá v kostele. 
- Příležitost k přijetí svátosti smíření před „dušič-

kami“ bude ve středu 30. 10. od 17.00 (zpovídá otec Jiří Čekal z Ratíškovic) a v pátek 1. 11. od 17.00 (jde 

o Slavnost všech svatých – mše svatá bude již v 17.45) a po mši svaté až do 20:30 (tak jako vždy na první 

pátek měsíce). V ostatní dny bývá příležitost ke svátosti smíření (s výjimkou středy) vždy cca 30 minut před 

každou mší svatou.  

- Tradiční ŽEHNÁNÍ ADVENTNÍCH VĚNCŮ v předvečer adventu v sobotu 

30. listopadu 2019 při mši svaté v 16.00 hodin v dubňanském kostele. Slovo advent je z latinského slova „adventus“ 

a česky znamená „příchod“. Myslí se tím příchod Ježíše Krista. Advent je dobou přípravy na Vánoce – na oslavu toho, 

že Bůh sám se stal člověkem a přišel na tuto naši zem. Adventní věnec má následující symboliku:  

– čtyři svíce, které se postupně zapalují o jednotlivých adventních nedělích a pak postupně uhořívají, nám připomínají, 

že žijeme v čase a ten se rychle krátí,  

– zelený věnec (symbol života) ve tvaru kružnice (tvar bez začátku a konce – symbol věčnosti) nám připomíná věčný 

život, do kterého má naše pozemské putování vyústit.  

Věnec zapalovaný v rodině při společném jídle nám připomíná duchovní rozměr adventu: šťastné Vánoce nedělají jen 

dárky, cukroví a stromeček, ale i láska, odpuštění, vzájemné porozumění a vstřícnost mezi lidmi. Také tyto „duchovní 

kořeny“ radostných a šťastných Vánoc je třeba připravovat již dlouho předem – podobně jako připravujeme to materi-

ální. Srdečně Vás zveme: přijďte si nechat svůj adventní věnec požehnat. Kromě sobotního „předvečera“ adventu to 

bude možné také na obou mších svatých na 1. neděli adventní 1. prosince 2019 v 7.30 a v 10.30. 

- ADVENTNÍ BENEFIČNÍ KONCERT PRO PAVLÍKA se bude konat na 1. ne-

děli adventní 1. prosince 2019 v 16.00 v působivé atmosféře dubňanského kostela. Osmiletý Pavlík Jáger 

z Dubňan se narodil s dětskou mozkovou obrnou. Výtěžek koncertu bude skrze transparentní účet věnován na 

zaplacení nákladné neuorehabilitační péče. Na koncertě zazní díla vážné hudby v podání učitelů a žáku ZUŠ 

Dubňany a jejich hostů. Všechny srdečně zveme. 

Koncert „TEN VÁNOČNÍ ČAS DOČKALI JSME ZAS“ na 4. neděli adventní 22. pro-

since 2019 v 16.00 tentokrát v dubňanském kostele, při kterém formou živého betléma vystoupí soubory, sbory, muzi-

ky a sólisté z Dubňan.  

 

 

 

 

Na závěr příhoda 

pro zamyšlení 
 

 

Zemřel milionář… 
 

Zemřel milionář. Dva z jeho 

přátel na něj vzpomínají, vypráví 

si o tom, jak uměl vydělávat, jaký 

měl „čich“ na vynikající investice 

a jeden z nich zadumaně položí 

otázku:  

„Kolik těch milionů tu vlastně po 

něm zůstalo…? 

Druhý se zamyslí a pak prohodí: 

„To ti mohu říci přesně: úplně 

všechny!“ 
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